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ПРОТОКОЛ №22 
 

Днес, 11.12.2020г. от 13:30 часа се проведе извънредно заседание на ОбС 

Априлци. 

Присъстват – Стелиян Нунев, Даниела Петкова, Деница Николова, Димитър 

Кокошаров, Иван Якимов, Начо Начев, Младен Колев, Пепа Колева, Петко Павлов, 

Тотю Ненов 

Отсъства: Събчо Лалев 

Присъстват още: Инж. Тихомир Кукенски – Кмет на община Априлци, Снежина 

Стоянова – Зам. – кмет на Община Априлци, Ваня Иванова – Секретар на Община 

Априлци, Ренета Матева - Директор на дирекция „ФСДАПИО”, гости 

 

 С. Нунев: Уважаеми общински съветници, уважаеми г-н Кмет, общинска 

администрация, гости, откривам извънредното заседание на Общински съвет Априлци 

на 11.12.2020г. На заседанието присъстват 9 общински съветници. Г-н Събчо Лалев е 

изпратил писмо, ще отсъства по уважителни причини. 

  

 С. Нунев: Зачитам проекта за дневния ред:  

 

1. Предложение ДП-129/07.12.2020г. от Инж. Тихомир Кукенски – Кмет на община 

Априлци, относно Актуализация на разходната част на бюджета на Община 

Априлци за 2020 г., промяна в поименния списък на капиталовите разходи за 

2020г. 

 

 С. Нунев: В режим на гласуване сме за така предложения  Дневен ред: 

 

Гласували общо 9 общински съветници 

   9  „за” 

   0  „против” 

         0  „въздържали се” Приема се. 

 

            С това гласуване ОбС прие следния ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Предложение ДП-129/07.12.2020г. от Инж. Тихомир Кукенски – Кмет на община 

Априлци, относно Актуализация на разходната част на бюджета на Община 

Априлци за 2020г., промяна в поименния списък на капиталовите разходи за 

2020г. 

 

ПО ПЪРВА ТОЧКА 

Предложение ДП-129/07.12.2020г. от Инж. Тихомир Кукенски – Кмет на община 

Априлци, относно Актуализация на разходната част на бюджета на Община Априлци 

за 2020 г., промяна в поименния списък на капиталовите разходи за 2020 г. 

 

С. Нунев: Заповядайте, г-н Кукенски. 

 

 Инж. Т. Кукенски: Уважаеми г-н Председател, уважаеми общински съветници, 

общиснка администрация, гости, предложението е относно Актуализация на 

разходната част на бюджета на Община Априлци за 2020 г., промяна в поименния 

списък на капиталовите разходи за 2020 г. 

След извършен финансово - икономически анализ по изпълнението на 
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бюджета на община Априлци към 31.10.2020 г. и успешно приключване на 

бюджетната 2020 година предлагаме на Вашето внимание да бъдат извършени 

вътрешни компенсирани промени в разходната част на бюджета и в поименния списък 

на капиталовите разходи на Община Априлци за 2020 г., изразяващи се в следното: 

1.  Във връзка със сключен договор №24 от 13.03.2020 г. за предоставяне на 

заем в размер на 164 098,55 лв. (Сто шестдесет и четири хиляди деветдесет и осем лева 

и 0.55 ст.) за окончателно финализиране на разплащанията по ремонта на Народно 

читалище „Бъдеще - 1894 г.“ - гр. Априлци, кв. Острец и Община Априлци и наложена 

редукция в размер на 8 767.01 лв. (Осем хиляди седемстотин шестдесет и седем лева и 

0.01 ст.) от ДФ „Земеделие“ във връзка с предоставяне на безвъзмездна финансова 

помощ по подмярка 7.2 „Инвестиции в създаването, подобряването или 

разширяването на всички видове малка по мащаби инфраструктура“ от мярка 7 

„Основни услуги и обновяване на селата в селските райони“ от Програмата за 

развитие на селските райони за периода 2014-2020 г., Ви предлагаме да бъде 

предоставена субсидия за дофинансиране на държавна дейност 738 „Читалища“, § 45-

00 Субсидии и други текущи трансфери за юридически лица с нестопанска цел в 

размер на 8 767 лв. (Осем хиляди седемстотин шестдесет и седем лева), за сметка на 

дейност 311 „Детски градини“, § 51-00 Основен ремонт на дълготрайни материални 

активи, заложени в поименния списък за капиталови разходи за ремонт на покрив на 

детска градина „Априлче“, гр. Априлци с цел окончателно погасяване на заема от 

Народно читалище „Бъдеще-1894 г.“ - гр. Априлци, кв. Острец към Община Априлци. 

2.  За успешното приключване на финансовата 2020 г. за Община Априлци, 

без просрочени задължения към контрагенти е необходимо до края на годината да 

бъде извършено окончателно разплащане към РАТЕК ООД във връзка със сключен 

договор за „Извършване на СМР на улица „Свинова поляна“, гр. Априлци, община 

Априлци в размер на 78 700 лв. (Седемдесет и осем хиляди и седемстотин лева). 

 

 За целта предлагаме да бъде извършена промяна в поименния списък на 

капиталовите разходи за 2020 г. и вътрешни компенсирани промени в дейност 606 

Изграждане, ремонт и поддържане на уличната мрежа, § 51-00 Основен ремонт на 

дълготрайни материални активи в размер на 78 700 лв. (Седемдесет и осем хиляди и 

седемстотин лева), за сметка на: 

1)  § 00-98 Резерв за непредвидени и неотложни разходи в размер на 37 467 

лв. (Тридесет и седем хиляди четиристотин шестдесет и седем лева) в същата дейност; 

2)  дейност 122 Общинска администрация, § 52-04 Придобиване на 

транспортни средства (заложени в поименния списък за капиталови разходи за 

закупуване на лек автомобил за общинска администрация) в размер на 30 000 лв. 

(тридесет хиляди лева); 

3)  дейност 311 Детски градини, § 51-00 Основен ремонт на дълготрайни 

материални активи в размер на 11 233 лв. (Единадесет хиляди двеста тридесет и три 

лева). 

Промените са отразени в предложения актуализиран годишен план на 

разходната част по бюджета за 2020 г. и предложения актуализиран поименен списък 

на капиталови разходи на Община Априлци 2020 г., съгласно Приложение №1 и 

Приложение №2, неразделна част от настоящото предложение. 

 

С. Нунев:  Имате ли изказвания, предложения, въпроси?  Заповядайте, г – жо 

Колева. 
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П. Колева: Уважаеми г-н Председател, уважаеми общински съветници, уважаеми 

г-н Кмет, уважаеми гости, целта на моето изказване е да споделя с вас, че ме 

притеснява фактът, че когато изпълняваме проект с европейско финансиране, 

държавен фонд „Земеделие”, както се случва с кандидатстването на нашите читалища 

по различни проекти, се оказва, че в края на проектите е небходимо съфинансиране. 

Много ясно си давам сметка, че тези 8 767 лв., които трябва да се платят от община 

Априлци са заради некоректно представяне на таблица за непредвидените разходи, 

която таблица е съставена от изпълнителите на проекта – читалище „Бъдеще”. Трудно 

се взима решение да се подкрепи това допълнително финансиране. Наистина 

читалищата са част от Априлци, те са неправителствени организации, които работят на 

тази територия и работят с населението, но искам да си представите какво би станало 

следващата година, когато предстои да изпълним много проекти на общината, които 

вече са в стартова позиция, и ако за всеки се получи такова дофинансиране от 5, 10 %, 

както се случва сега, то ще бъде много трудно не само за общинска администрация, а и 

за общински съвет да взима такива решения. Не напразно бяха нашите думи, когато се 

подписваше запис на заповед от общината, ние се изказахме, че искаме много голяма 

отговорност, да се внимава, защото едно такова допълнително финансиране ще 

затрудни финансово общината. На мен специално ми е трудно да взема решение, но ще 

трябва по някакъв начин да се даде едно разумно решение. 

 

Влиза Д. Кокошаров. 

 

 С. Нунев: Други изказвания, предложения? Аз ще направя едно изказване. 

Уважаеми колеги, уважаеми г-н Кмет, уважаеми гости, хубаво е, че има представители 

от читалището, защото ще поставя конкретен въпрос. На 21.10.2020г. в Общински 

съвет получих писмо от читалище „Бъдещще”, то беше предоставено на общинските 

съветници. Веднага отговорих. В писмото се казваше, че абсолютно необосновано и 

незаконно не се признават тези  8 767 лв. и се предлагат два варианта. Единият е да се 

обжалва решението на Държавен фонд „Земеделие”, другият община Априлци да 

покрие сумата при бъдещи продажби. Въпросът ми е как взехте решение да изберете 

варианта общината да извади парите, а не да обжалвате според вас незаконно взетото 

решение по проекта? 

 

С. Нунев: В режим на гласуване сме да дадем думата на г-н Матей Ангелов, за да 

отговори на поставения въпрос: 

 

Гласували общо 10 общински съветници 

 10  „за” 

   0  „против” 

         0  „въздържали се” Приема се. 

 

М. Ангелов: Уважаеми г-н Председател, уважаеми общински съветници, 

уважаеми г-н Кмет, пряко съм работил по изпълнението на проекта на НЧ „Бъдеще”. 

Нека хвърля малко светлина. На 29.09.2020г. подписахме последния анекс с 

председателя на читалището и държавен фонд „Земеделие”. В този анекс всички 

таблици бяха утвърдени  и беше взето решение за финансиране на читалището. По 

заявка от 29.04.20г. ние сме поискали точната сума да възстановим заема на общината. 

От фонда утвърдиха сумата за финансиране, която беше с 867 лв. повече от исканата 

сума. Тогава имаше възможност да върнем парите на общината.  
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Разговаряхме с кмета на общината и нашият консултант от фонда и решихме тези 

пари, които са в повече да ги преведем на старческия дом. Дотук всичко се развиваше 

добре. И след това дойде едно писмо, в което, без да сме подписвали никакви анекси, 

без да сме давали нашето съгласие, ние се съгласихме с първия анекс, намалиха сумата 

с 8 767 лв.  Можеше да обжалваме. Разговарях с нашия консултантски екип, казаха, че 

ще е лесно дело, има подписан договор. Искаха да водят делото, направихме среща с 

кмета на общината. Разговаряхме по този въпрос. Трябваше да запознаем юриста на 

общината. Внесохме материалите с анекса. Нещата се забавиха и срокът се пропусна.  

От страна на читалището, каквото трябва е направено, нямаме вина. Кметът ни 

обеща, че ще се включат тези пари в актуализацията на бюджета. Искам да уверя ОбС, 

че всичко, което трябва е направено. Сега остава и да ни вземат последните пари, 

които са ни останали. Ако имате други въпроси, задавайте. Ако не можем да отговорим 

сега, ще отговорим писмено.  

 

С. Нунев: Въпросът ми беше защо толкова лековато се реши общината да даде 

парите, а не да се борим. 

  

М. Ангелов: Аз исках да се борим. Имахме консултантски екип. Не съм виновен 

аз. 

 

С. Нунев: Много е лошо, че започнахме да търсим виновни, не е това идеята. 

Трябва да си признаем, че сме сгрешили и именно затова аз ви отговорих на писмото, 

защото в този момент можеше да кажете, че и аз съм отговорен да не се обжалва. В 

крайна сметка нито аз, нито кметът можем да повлияем на вашето решение. Това 

решение е на читалището. Всички щяха да гласуват да се дадат пари за едно такова 

дело. 

 

П. Колева: Читалището е неправителствена организация и може със свое решение 

да заведе дело, може да се консултира с кмета и юриста на общината, но си е с пълното 

право да води дело, не знам защо сте чакали някой да свърши вашата работа. Смятам 

че е можело да бъде обжалвано решенеито. 

 

Д. Кокошаров: Уважаеми г-н Председател, уважаеми общински съветници, 

уважаеми г-н Кмет, имало ли е разговор, в който кметът ви е казал да не водите дело? 

 

Инж. Т. Кукенски: Уважаеми г-н Председател, уважаеми общински съветници, 

гости, такива разговори имаше, но никога не е казвано, че не трябва да се води дело. 

Просто нещата се проточиха и срокът беше пропуснат. 

 

М. Колев: Уважаеми г-н Председател, уважаеми общински съветници, уважаеми 

г-н Кмет, уважаеми гости, дори да е воден такъв разговор, общината не е страна по 

този договор. Има си бенефициент. От страна на общината, имаше добрата воля да се 

подпише запис на заповед. Така че да се обвинява общината в случая, това е начин да 

се измият ръцете.  
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С. Нунев: Други изказвания? В режим на гласуване сме да дадем думата на г – н 

Тихомир Колев: 

 

Гласували общо 10 общински съветници 

   9  „за” 

   1  „против” 

         0  „въздържали се” Приема се. 

 

Т. Колев: Уважаеми г-н Председател, уважаеми общински съветници, уважаеми 

г-н Кмет, темата за читалищата е любима на много бивши, настоящи и бъдещи 

общински съветници. Тук става въпрос за една огромна работа, която е свършена от 

управленското тяло на читалището в продължение на 4, 5 години и сега, мисля че не е 

уместно да се обвсиняваме за 8000 лв. Собственик на сградата е общината. 

Делегираният бюджет, който се получава от държавата е за дейност и издръжка, а не за 

капиталови ремонти. Има някой сбъркал, но апелирам да помогнете. Този проект спаси 

сградата за десетки години напред. Работата я свърши читалището в 90%. В началото 

общината трябваше да участва с 10%, след това те отпаднаха. Предишният мандат 

имаше 11 000 лв., с които общината помогна, защото недостигаха за СМР. След това 

общината помогна със запис на заповед. Нека не се обвиняваме. 

 

С. Нунев: Други изказвания? Г – н Колев, заповядайте.  

 

М. Колев: Наистина читалищата са част от общината, но аз си задавам един 

въпрос. Ако бяха разписани проектите, така че да имаме едно съфинансиране, в случая 

читалището за едни 8000 лв. би ли се отказало да направи проект за 360 000лв.? 

 

Гост: Не. 

 

М. Колев: Преди време го казах, там, където има СМР – та, да имате предвид, че 

вероятността да бъдете санкционирани е голяма. Радвам се, че сте санкционирани само 

с толкова. Този проект застрахован ли е? 

  

М. Ангелов: Да. 

 

М. Колев: Кой плати застраховката? 

 

М. Ангелов: Общината. 

 

Д. Кокошаров: Имам няколко любими теми, едната е читалищата. Всячко 

читалище е обликът на всеки център. Това са сградите, които показват емблемата на 

един квартал. Ако трябва нека дадем и повече пари, но те да се запазят. Макар и 

общински, те се управляват и стопанисват от читалищното настоятелство. 

Читалищното настоятелство не може да прави нищо без съгласието на общината. Нека 

не си прехвърляме нещата. Апелирам ви да помогнем. Трябва да запазим читалищата. 

 

Инж. Т. Кукенски: Уважаеми г-н Председател, уважаеми общински съветници, 

уважаеми гости, нашите дядовци са събирали пари от джоб, за да построят читалищата, 

а ние не можем да отделим 8000лв., за да доплатим 317 000 лв., подарени от държавата. 

Дотук общината помогна на читалището в Зла река, помогна на Ново село, сега се 
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налага да помогнем и в Острец. Трябва да се срамуваме от ситуацията, в която се 

намираме. 

 

Д. Николова: Уважаеми г-н Председател, уважаеми общински съветници, 

уважаеми г-н Кмет, администрация, гости, г-н Кокошаров и г-н Кмета ме изпревариха 

с това, което казаха, защото сравнявайки бюджет на едно читалище и на една община, 

с бюджет на едно читалище не е възможно да се направи такъв ремонт без проект. За 

мен е важно, че в една такава сграда, влизат около 300 000 лв, 350 000 лв. Едно 

дофинансиране за 8000 лв. за мен наистина е смешно. Благодаря. 

 

М. Колев: Глаувах „за” първо за запис на заповед за Острец, след това за 

окончателното плащане, гласувах за запис на заповед за Ново село, след това и за 

столовете, но трябва да ви кажа, че на мен преди около 7, 8 години ми беше отказана 

запис на заповед за 20 000 лв. 

 

П. Колева: Исках да отправя реплика за всичко, което се каза за читалищата. 

Никой не отрича, че общината трябва да помага. Това, което мен ме тревожи, и което 

не ми харесва в дейсността, е че когато тук се вземе някакво допълнително 

финансиране или опрощаване на дълг, след това няма никаква чуваемост. Тук взимаме 

решение, имаме желание да се помогне, това е инашата роля. Нека се свика общо 

събрание, да се обясни на хората какво се е случило, как е направено, за какво сме били 

разтревожени, какво решение сме взели. Накрая какво се получава, срещат 

председателя и му казват „оправихте дълга на една жена”. Не сме оправили дълга на 

една жена, ние помагаме, защото имаме тази възможност като общински съветници, да 

може читалището да кандидатства по проект. Моля ви се, след като се взимат такива 

решения за читалищата, обяснете на хората. Кажете им как сме разсъждавали, за да 

знаят хората по какъв начин се мисли.  

 

С. Нунев: Много съжалявам, че разговорът се разви в друга, в търсене на 

виновни, в това дали общината има пари, не бива така да се разсъждава. Станалото 

станало. Проблемът е, че не трябва с лека ръка да се отказваме и да чакаме всичко на 

общината. Тези пари за читалищата са от данъците на всички граждани. Трябва да се 

борим докрай, да се заведе дело, а не да се изразходват тези пари. Идеята на разговора 

е различен. Внимавайте да не се ощетява общината.  

 

С. Нунев: Други изказвания? Няма. Преминаваме в режим на гласуване, 

гласуването е поименно, Предложение ДП-129/07.12.2020г. от Инж. Тихомир Кукенски 

– Кмет на община Априлци, относно Актуализация на разходната част на бюджета на 

Община Априлци за 2020 г., промяна в поименния списък на капиталовите разходи за 

2020 г.: 

 

Даниела Петкова – „за”  

Деница Николова – „за” 

Димитър Кокошаров – „за” 

Иван Якимов – „за” 

Младен Колев – „въздържал се” 

Начо Начев – „за” 
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Пепа Колева – „за” 

Петко Павлов – „за” 

Стелиян Нунев – „за” 

Тотю Ненов – „за” 

 

Гласували общо 10 общински съветници 

   9  „за” 

   0  „против” 

         1  „въздържал се” Приема се. 

 

С това гласуване ОбС  взе следното РЕШЕНИЕ №180 

 

На основание чл.21, ал.1 т.6 и чл.44 ал.1 т.5, във връзка с чл.27, ал.4 и 

ал.5 от ЗМСМА, чл.124, ал.2, ал.3 и ал.4 от ЗПФ, чл.37 ал.2 и ал.4 от Наредбата за 

условията и реда за съставяне на бюджетната прогноза за местни дейности за 

следващите три години, за съставяне, приемане и отчитане на бюджета на 

община Априлци, Общински съвет Априлци: 

РЕШИ: 

Приема изменения по разходната част на бюджета на Община Априлци 

за 2020 г., както и актуализиран поименен списък на капиталовите разходи за 

2020 г., съгласно Приложение №1 и Приложение № 2. 

 

  

 С. Нунев: Поради изчерпване на дневния ред, закривам заседанието! 

 

 

  

Председател 

Стелиян Нунев 

  

 

 

Протокол 

Красимира Коева 


